
 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har den 13. september 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1112 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res.  Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL). 

 

Spørgsmål nr. 1112:  

”Kan ministeren bekræfte, at kun nysmittede personer indgår i statistikken over 

MRSA-smittebærere såvel som patienter med infektioner, og kan ministeren bekræf-

te, at patienter med MRSA-infektioner, herunder alvorlige infektioner, ikke registre-

res i statistikken, hvis de tidligere har været registrerede, herunder også blot som ra-

ske smittebærere. Endvidere bedes ministeren redegøre for, hvorfor Sundhedsstyrel-

sen ikke har ændret denne MRSA-statistik, som reelt er uden anvendelsesmuligheder 

for sundhedsvæsenet, private læger, patienter og erhverv.” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for min besvarelse anmodet Statens Serum Institut om en udtalelse. 

Jeg besvarer spørgsmålet endeligt, når udtalelsen foreligger. Forventeligt ultimo ok-

tober 2016. 
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